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V Košiciach 22. 2. 2022
Vážený pán Peter Kalmár,

so znepokojením sledujem statusy OZ ArtEst na sociálnych sieťach, napríklad aj tie v spojitosti  
s mojím menom. Nerozumiem Vašej snahe za každú cenu obviňovať vedenie mesta zo vzniku 
svojho dlhu voči BPMK a prečo zvolávate protestné zhromaždenie pred budovou Magistrátu mesta. 
Považujem Vaše správanie za nekorektné a všetky Vaše vyjadrenia za zavádzajúce. 

Iste chápete, že v tejto situácii je pre mňa dôležité odprezentovať dôležité fakty, aby si poslanci, 
starostovia, médiá i verejnosť mohli o celej záležitosti vytvoriť objektívnejší obraz. 

Moje vyhlásenie znie:

OZ ArtEst v apríli 2018 podpísalo s Bytovým podnikom mesta Košice (ďalej len BPMK) Zmluvu  
o prenájme nebytových priestorov o výmere 70,8 m2 na Triede SNP 48/A na dobu neurčitú. Mesačné 
nájomné predstavovalo 19,11 eur a platbu za energie. OZ si neplnilo svoje povinnosti v zmysle zmluvy 
o prenájme a tak im vznikol dlh voči BPMK. Aktuálna výška dlhu na istine je 4764,04 eur. ArtEst 
bolo niekoľkokrát vyzvané na dobrovoľné zaplatenie dlhu, komunikáciu s BPMK ukončili s tým,  
že veď požiadajú o pomoc mesto Košice, a keď nie, tak s tým pôjdu do médií.

Mesto Košice koncom roka 2020 zaslalo svoje stanovisko so záverom: „rozhodnutie o odpustení 
dlhu predmetnému občianskemu združeniu je plne v kompetencii štatutára BPMK; štatutár BPMK 
by však mal zvážiť, či rozhodne o odpustení dlhu vzhľadom na zlú finančnú situáciu BPMK“.

BPMK sa viackrát bezvýsledne snažilo s OZ dohodnúť na splátkovom kalendári a navrhlo viaceré 
úľavy. Aby nevznikal ďalší dlh na nájomnom, bola OZ zo strany BPMK doručená výpoveď. 
 
V decembri 2020 OZ opätovne žiadalo odpustiť dlh s tým, že sa venujú charitatívnej činnosti.  Nakoľko 
OZ ani po čiastočnom odpustení dlhu za „covidové“ mesiace  svoj zvyšný dlh, ani po opakovaných 
výzvach, neuhradilo, BPMK musel v zmysle právnych predpisov dať návrh na vydanie platobného 
rozkazu. 

Keďže voči platobnému rozkazu OZ nepodalo opravný prostriedok a ani dlh nezaplatili, v zmysle 
zákona musel BPMK podať návrh na začatie exekúcie. Až po začatí exekúcie začalo OZ opäť 
komunikovať, jeho štatutár pri vzájomných rokovaniach tvrdil, že si tieto výzvy nevšimol. 

V pondelok 21. 2. 2022 OZ požiadalo o uzatvorenie splátkového kalendára na dlžnú sumu, splátkový 
kalendár bol dnes podpísaný. Zajtra (v stredu 23. 2. 2022) nadobudne po podpise konateľa 
spoločnosti právoplatnosť a zároveň bude podaný návrh na zastavenie exekúcie. Podotýkam,  
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že BPMK si nenárokuje na žiadne pokuty ani úroky a splátkový kalendár je nastavený na 260 eur 
mesačne, po dobu 18 mesiacov. 

Veľmi nás mrzí, že situácia dospela do exekúcie, no ešte viac nás mrzí, že sa OZ vybralo cestou 
nepodloženého obviňovania vedenia mesta za svoje problémy. Už pred pandémiou som sa ja 
osobne  s predstaviteľmi ArtEstu stretla, aj som ich v predmetných priestoroch osobne navštívila, 
upozorňovala som ich, že nie je možné, aby mesto za nich platilo nájom, lebo to neumožňujú žiadne 
pravidlá ani legislatíva. Na hrozby z neplatenia nájmu a navyšovania dlhu sme ich upozorňovali  
a ponúkli sme rôzne iné formy pomoci. 

Naše riešenia spočívali napríklad v ponuke aukcie výrobkov ich klientov, ktoré by sa ponúkali počas 
zasadnutia Mestského zastupiteľstva či v benefičných predstaveniach sociálneho divadla. Aj teraz 
došlo k dohode, že si u nich mesto objedná umelecké programy. Ide o konkrétne predstavenia,  
ktoré budú odohrané na akciách mesta. A osobne sme sa s primátorom, s námestníkom a riaditeľom 
magistrátu zaviazali, že pri napĺňaní splátkového kalendára OZku prispejeme aj zo súkromných 
zdrojov, keďže v tomto prípade nemáme kompetenciu pomôcť zo zdrojov verejných. Naozaj sme 
po celý čas preukazovali snahu pomôcť, o čom svedčí celý rad ústupkov, úľav a navrhnutých riešení  
z našej strany. Avšak nemohli sme a nemôžeme akceptovať viaceré nereálne požiadavky zo strany 
OZ. Pomocnú ruku ponúkame naďalej, a veríme, že ju občianske združenie prijme. 

Vážený pán Peter Kalmár,

poznáme prácu Vášho OZ i činnosť sociálneho divadla, klobúk dole pred vašou záslužnou činnosťou, 
fandíme Vám, podporujeme Vás, sme na Vás hrdí. Veríme, že ako štatutár OZ prevezmete 
zodpovednosť za svoje manažérske zlyhanie a urobíte všetko, aby ste Vašim klientom poskytli,  
čo od Vás očakávajú oni samotní či ich rodičia a blízki príbuzní. A my rovnako preukazujeme vôľu 
participovať na projektoch a podporiť aktivity, ktoré pomôžu mladým hercom opäť naplno sa 
realizovať. Nie je fér, aby ste k zakrývaniu svojich chýb využívali Vašich klientov či manipulovali 
verejnou mienkou. Spoločnými silami a vzájomnou komunikáciou iste nájdeme riešenia prospešné 
pre všetky strany. Tešíme sa na ďalšiu spoluprácu.

Želám Vám všetko dobré, veľa zdravia a pokojné prázdninové dni.

Lucia Gurbáľová
námestníčka primátora


